

Палаш С. В.
Кострома, КГУ им. Н. А. Некрасова
svpalash@yandex.ru

ЭКОНОМИЧЕСКИЙ РОСТ И СТРУКТУРА МАКРОЭКОНОМИЧЕСКИХ СИСТЕМ В УСЛОВИЯХ КРИЗИСА

Исследуются проблемы развития макроэкономических систем во взаимосвязи их динамического и структурного аспектов. Уточнено определение развития макроэкономических систем на основе синтеза нескольких теоретических подходов. При помощи метода корреляционного анализа выявлены корреляционные связи между показателями динамики и структуры макроэкономических систем в группах стран с различными социально-экономическими условиями в кризисные годы (2009-2010) и в период восстановления после кризиса (2011-2013).

Ключевые слова: экономический рост, макроэкономические системы, структура, кризис

Palash S. V.
Kostroma, KSU named after N. A. Nekrassov

ECONOMIC GROWTH AND STRUCTURE OF MACROECONOMIC SYSTEMS IN CONDITIONS OF CRISES

The author investigates the problems of macroeconomic systems development in the interconnection of its dynamic and structural aspects. The author makes the definition of the macroeconomic systems development more precise based upon the synthesis of some theoretical approaches. Based upon method of Spearman correlation connections are revealed between some indicators of structure and dynamic of macroeconomic systems in groups of countries with different social and economic conditions during crises years (2009-2010) and period of restoration after crises (2011-2013).

Keywords: economic growth, macroeconomic systems, structure, crises